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ÚSPĚCHY FANTOVKY
Kde všude nás naši žáci
reprezentovali?
ČTĚTE NA STRANĚ 2

FANTOVÁCKÉ BESEDY
Kdo nás na Fantovce navštívil?
ČTĚTE NA STRANĚ 3

Oslavy 30 let svobody

jsme pojali jako jakýsi
happening, kdy si děti
vyzkoušely demonstraci, jaké to
bylo „zvonit klíči“, projít
kordonem VB a nakonec jsme si
společně zazpívali českou
hymnu.
Je důležité, abychom si všichni
stále uvědomovali, o jak důležitý
předěl se tehdy jednalo. A je
přínosné, jestli se podařilo
atmosféru tehdejší převratné
doby zprostředkovat a zčásti
přenést i na děti.

Mgr. Simona Kropáčková

Letos si připomínáme 30. výročí
pádu komunistického režimu
v naší zemi. Na Fantovce jsme
se do oslav tohoto výročí
zapojili již s předstihem, od října
jsme zdobili školu materiály,
které se vztahovaly k událostem
roku 1989. Do spojovací chodby
každá třída vyrobila transparent
s hesly znějícími
na listopadových demonstracích.
Symbolem těchto událostí se
staly klíče, kterými lidé zvonili
a symbolicky tak vyjadřovali, že
čas režimu se dovršil. Zároveň

jako by „odemykaly“ nové
možnosti znovunabyté svobody.
Proto chodbu zdobí papírové
klíče různých tvarů, barev
a velikostí.
Během celého revolučního týdne
na naší škole probíhaly různé
akce - návštěva kina, koncert
k 17. listopadu v ZUŠ,
divadelního představení sv.
Anežka Česká, workshop „Zítra
celá zem“ a besedy s přímým
účastníkem revoluce.
Samotné oslavy dne 17.
listopadu (posunuté ovšem
na následující pracovní den)
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Podzimní Jablíčkování

do obručí. Kousek dál probíhaly
závody v pytlích a všichni
bez rozdílu věku si mohli
vyzkoušet svou mrštnost
v člunkovém běhu kolem
brambor. Komu ze sportování
vyhládlo, mohl si na ohništi
opéct špekáček. A že nás bylo :-)
Podzimní Jablíčkování se opět
vyvedlo a my bychom rádi
všem, kteří se zahradní slavnosti
zúčastnili, připravovali ji
nebo na ní pomáhali, rádi
poděkovali.

autor článku:
PETRA ŠAUFLEROVÁ

V úterý odpoledne se dveře opět
otevřely všem, kteří chtěli strávit
jedno z posledních krásně
prosluněných odpolední
na zahradě naší Fantovky.
Konala se zde podzimní
slavnost, tentokrát s jablíčkovou
tématikou.
Žáci, ale i někteří učitelé,
přinesli do školy jablíčka
ze zahrádek a mohli se tak
společně utkat o to nejchutnější
a nejkrásnější jablíčko.
Do soutěže se přihlásilo
sedmnáct různých druhů
jablíček, a tak konkurence byla
veliká. Vyhlášení vítězů se ujal
pan učitel Císař a první místo si
nakonec odnesl Tomáš Ertl (2.B)
se svou „Vánoční ozdobou“,
která dostala 71 bodů.
Na druhém místě byl Dan
Marchal (4.B) se svými
„Panovnickými a Netřebickými

jablíčky“ a třetí místo obsadila
Agátka Šilarová (5.A)
s „Mňamózní pochoutkou“.
Návštěvníci slavnosti mohli
i letos ochutnat buchty od našich
maminek, babiček nebo přímo
od našich žáků. V přízemí
prvního stupně zavoněl i punč
a pro řidiče a malé návštěvníky
byl připraven čaj. Učebny
prvních tříd se proměnily
v podzimní dílničky. U paní
učitelky Tvarohové vznikaly
krásné halloweenské věnce
s netopýry, květiny a dekorace
z listí jste si mohli vyrobit u paní
učitelky Gazdové. Plno bylo
také u paní učitelky Musilové,
kde se z jablek během chvilky
stávali skřítci Podzimníčci.
U paní učitelky Šimkové si děti
mohly vyrobit obrázek sovičky
z listí. A u paní učitelek
Preuslerové, Malé
a Neubauerové si děti domů
odnesly podzimní deštník.
A jaká by to byla zahradní
slavnost bez pořádných soutěží.
Ti, kteří si chtěli zasportovat
a zasoutěžit, dostali na startu
lísteček a za každé absolvování
stanoviště dostali razítko.
Pod vysokým smrkem si mohli
vyzkoušet svoji mušku
a přesnost hodu při házení
kaštanů na cíl a kuliček

Výuka v 
přírodě s 2.A

Zuzka D.: Mně se líbilo všechno.
Sbírala jsem listy. Moc mě to
bavilo. Bavila mě matematika.
Naučila jsem se spoustu stromů.
 
Prokop: Ta vycházka byla hodně
přírodní. Moc se mi líbilo učení
v přírodě. Lítaly tam nádherné
labutě a sojky. Kaplice byla
z kopce Blančáku nádherně
vidět. Bavily mě úkoly. Rád
pozoruju přírodu.
 
Alice: Na procházce jsme se
naučili spoustu stromů. Moc se
mi líbilo venku v přírodě,
protože jsem moc ráda venku.
 
Anetka: Venku jsme poznávali
stromy a skládali jsme stromy
podle abecedy. Potom jsme
počítali a byli na Blančáku.
Líbilo se mi, jaký je tam výhled.
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Úspěchy Fantovky

Ve čtvrtek 16.ledna se konalo
okresní kolo Dějepisné
olympiády v Českém Krumlově.
Zúčastnili se ho Johanka
Včelová a Matěj Mazanec z 9.B.
Johanka se umístila na 6.místě
a Matěj obsadil 12.místo.

V úterý 21. ledna se opět
v Krumlově konalo okresní kolo
Olympiády v českém jazyce.
Z Fantovky postoupili dva naši
žáci - Míša Koubová z 9.A
a Matěj Mazanec z 9.B.
Na olympiádu kvůli nemoci
odjela jenom Míša, která
nakonec získala druhé místo
a postupuje do krajského kola.
 
Velkého úspěchu dosáhla Bětka
Ziková z 9.B, která 29. ledna
vyhrála krajské kolo chemické
olympiády a jede nás
reprezentovat do národního kola
do Pardubic.
 
Všem moc gratulujeme!

Co se dělo v družině

Celý půlrok nezahálela ani naše
školní družina. Družinkové děti
měly i letos možnost trávit svá
odpoledne hrami na zahradě
nebo si lámaly hlavy
nad hádankami, tajenkami
nebo rébusy, které si pro ně
připravily paní učitelky.
V družině se také uskutečnila

divadelní představení. Jedno
hudební, kdy si děti mohly
společně zazpívat veselé
písničky, a jedno vánoční, kde si
všichni společně s Pejskem
a Kočičkou napsali své dopisy
Ježíškovi.
A protože dopisy Ježíškovi
došly, dostaly dárky i děti
v družině. Po rozdávání dárků
u stromečku děti nezapomněly
ani na zvířátka a venku jim
ozdobily stromeček.
 
První pololetí letošního roku se
děti zapojily do klubu čtenářské
gramotnosti, v příštím pololetí
nás čeká Klub zábavné logiky
a deskových her.

Co nás baví v 2.A

Práce ve skupinách – tvoření
příběhu podle vylosovaného
slova
 
Skupina Honzík Jára, Evelínka
O broukovi, který byl smutný
Byl jeden brouk, který neměl
kamarády a byl chudý. Byl
o samotě a byl smutný. Neměl

co dělat. Nevěděl, kde sehnat
jídlo. Šel spát a zdálo se mu, že
má narozeniny a byli tam jeho
kamarádi. Ale byl pořád smutný,
protože tam nebyla jeho mamka.
Potom mu přinesli dort a on
na všechno zapomněl.
 
Skupina Táda, Sam, Domča
O smutném kole
Bylo jedno kolo. A to kolo bylo
smutné, protože si ho nikdo
nechtěl koupit. Nechtěli ho,
protože bylo špinavé.
Jeden den tam šel chlapeček
s tátou. A ten chlapeček to kolo
chtěl. Tak ho táta koupil. Šli
s tím kolem domů. Přišli domů
a kolo umyli. A tak žil chlapeček
s kolem.

Můj had

foto: www.zoopraha.cz

Můj had je jeden z velkých
hadů, je to krajta královská. Je
k nalezení hodně v západní
a střední Africe, tam hlavně
v Gambii a v Súdánu.
 
Jeho rod se přesněji jmenuje
Python. Je to netoxický škrtič, je

dlouhý až 2 metry, ale obvykle
je o něco menší. Je to nejmenší
druh v rodu Authentics.
 
Python regius (jak zní latinské
jméno pro krajtu královskou)
převážně osídluje savany
západní Afriky.

Prokop Hampl, třída 2.A

Advent ve 2. C

Celá naše třída se už nemohla
dočkat, až začne advent. Měli
jsme v plánu totiž spoustu akcí.
Zahájili jsme ho zpíváním
u vánočního stromečku a hned
za dva dny jsme měli vánoční
besídku. Hráli jsme pohádku „
Jak šla zvířátka do Betléma“.
Moc se nám povedla. Maminky
a babičky upekly spoustu dobrot.
Všichni si besídku užili.
Protože divadlo mělo velký
úspěch, zahráli jsme ho ještě
ve školce a pro potěšení i v
Domově pro seniory Kaplice.
Také jsme navštívili výstavu
betlémů.Ve čtvrtek jsme byli
v kině v pátek si rozdali dárečky.

Adaptační kurz 6.C

Z autobusového nádraží jsme
jeli autobusem na zastávku
Hradiště a odtud už nás čekala
čtyřkilometrová cesta pěšky.
Někteří z nás měli trochu těžké
nohy, ale nakonec jsme celou
trasu úspěšně zvládli.
 
Když jsme došli do tábora
ve Skalinách, seznámili se
s pravidly a šli se ubytovat
na pokoje. Pak nás čekaly
aktivity s lektorkami Radkou
a Viky. Nejdřív proběhlo
seznamování a poté jsme si
vyzkoušeli náš odhad v tipovací
hře o našich „dospělácích“.

Po večeři nás čekaly další
aktivity a stezka odvahy, která
vedla do sklepních umýváren
a byla pěkně strašidelná.
Podepisovali jsme se na lampion
štěstí, který nás čekal na konci
stezky odvahy. Lampion nám
bohužel nakonec neletěl,
protože měl v sobě díru, a tak
při vypouštění shořel. Nám to
ale nevadilo.
 
Ráno jsme se seznámili se
školními Peer aktivisty a dali
jsme si rozcvičku. Potom jsme
hráli hry na venkovním hřišti,
a protože čas utíkal rychle, už

po obědě jsme se balili. Cesta
byla příjemná, bylo slunečno
a my došli zase pěšky
na zastávku do Ličova a pak jeli
do Kaplice na autobusové
nádraží.

Natka Václavíková, třída 6.C
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Halloween u druháků

Třída plná strašidel, svíček,
tajemné hudby, halloweenské
úkoly, čtení a počítání
a strašidelné dobroty
od maminek – tak vypadal pátek
1.11. ve 2.B. Na závěr dne si
děti vyzkoušely svou odvahu
a lovily dobrotu v tajemné
nádobě plné záhadného slizu.
Den jsme si všichni užili.
2.B
 
V pátek 1. 11. se v naší třídě
sešla samá strašidla
a čarodějnice. Měli jsme totiž

Halloweenské učení. Ráno jsme
se rozdělili do skupinek a každá
si vydlabala jednu dýni.
V angličtině jsme se učili
strašidelná slova. Další hodiny
jsme vyráběli duchy a nakonec
jsme si zatancovali. Den byl
moc fajn a těšíme se na další
Halloween.
2.C

Setkání se zajímavými 
osobnostmi na Fantovce

Nicholas Winton - Síla
lidskosti
V pátek 15.11. se žáci 9.ročníků
zúčastnili v kaplickém kině
pořadu Nicholas Winton – Síla
lidskosti. Připomněli si osobu
Nicholase Wintona v hraném
dokumentu, který zachránil
přes 600 židovských dětí.
Po filmu následovala beseda se
spoluautorem filmu Zdeňkem
Tulisem, který se s Nicholasem
Wintonem osobně setkal.
Vyprávěl různé příhody, které
s ním zažil, popsal ho jako velmi

optimistického a skromného
člověka.
 
Plukovník Mgr. Josef Lottes
Ve čtvrtek 14.11. se ve škole
v rámci prevence proti šikaně
a kyberšikaně uskutečnilo
setkání s inspirativní osobností.
Přijel za žáky 2. stupně
mezi policisty nazývaný
kriminalistická legenda.Elitní
kriminalista, býv. šéf oddělení
vražd uvedený do policejní síně
slávy - plukovník Mgr. Josef
Lottes.

Podzimní ARTování

Míša Šedivá, třída 7.C
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Úspěšné florbalistky

Florbalové dívčí družstvo ZŠ
Fantova se vrátilo z krajského
kola, kam postoupilo
po vítězství v kole okresním,
kde neobdrželo ani jednu
branku. Celkem se zde
zúčastnilo 7 vítězných okresních
týmů a naše hráčky zvítězily
v poměru branek 16:2. Tímto si
vybojovaly účast na kvalifikaci

o postup do republikového finále
základních škol.
Tato děvčata zároveň tvoří
základ družstva FBC Spartaku
Kaplice, které hraje „Jihočeskou
ligu starších žákyň“. Děvčatům
se tak daří skvěle reprezentovat
nejenom naši školu, ale celou
Kaplici.
Přejeme děvčatům hodně dalších
úspěchů.

Mgr. Kateřina Domianová

Práce Vraspeerů

V pátek 17. ledna měli napilno
i Vraspeeři, připravili si pro své
spolužáky z prvního stupně
preventivní program na téma
HOAX (smyšlená, falešná
zpráva). Program proběhl v 5.B
a ve 4.B.
 
Děti byly poučeny o rizicích
v rámci tohoto tématu. Vraspeeři

si pro ně připravili, jak videa
s vysvětlením na youtube, tak
i skupinové práce, kde proti sobě
žáci soutěžili ve vytváření
a poznávání smyšlených zpráv.
Vraspeeři si hodinu pochvalovali
i děti ocenily jejich snahu
o vysvětlení. I žákům se hodina
moc líbila. I Vraspeeři byli
spokojení a pochváleni od paní
učitelky a školního metodika
prevence.

Mgr. Roman Vraspír

Beseda s vojákem z povolání

Žáci devátých ročníků se
zúčastnili besedy s vojákem
z povolání Františkem Jeřábkem
z rekrutačního pracoviště
v Českých Budějovicích.
Nadrotmistr F. Jeřábek poutavě
vyprávěl o práci vojáka a o
působení armády ČR. Žáci

získali řadu nových poznatků
o nelehké práci a vysoké
odbornosti našich vojáků,
pro kterou jsou velmi ceněni
u spojeneckých vojsk NATO.
Několika zájemcům poradil, jak
do armády.

Finanční gramotnost

Ve čtvrtek 12. prosince jsme se
zúčastnili krajského kola soutěže
finanční gramotnost v Českých
Budějovicích na Obchodní
akademii Husova. Celkem zde
soutěžilo 30 žáků, kteří byli
rozděleni do dvou skupin a hráli
v určitém čase. Naše skupina
začala hru kolem deváté hodiny

a po hodině až dvou byla hra
dohrána. Poté se sečetly všechny
body a porovnaly se. V půl jedné
bylo vyhlášení, kde jsme tři
dvojice měli stejný počet bodů
a umístili se tak všichni
na prvním místě. Obsadili jsme
všechna místa, a posunuli tak
hranici Fantovky v této soutěži.
Jsme moc rádi, že jsme se mohli
této soutěže zúčastnit.


